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Sags nr. 19-020 Bilags nr  Journal nr.  

Emne  Ansøgning om orlov fra kommunalbestyrelsen 

 
RESUME: 

Medlem i kommunalbestyrelsen i Kommune Qeqertalik på vegne af Siumut, Jess Svane, har på grund af 
sin medlemskab i Naalakkersuisut sendt sin ansøgning om orlov fra kommunalbestyrelsen i Kommune 
Qeqertalik den 11. april 2019. I henhold til Inatsisartutlov nr. 29 af 17 november 2017 om den 

kommunale styrelse skal kommunalbestyrelsen behandle ansøgning om orlov fra kommunalbestyrelsen 

samt vælge en stedfortræder. 

 

SAGSFREMSTILLING: 

Ovenstående lov om kommunale styrelse, har et medlem ret til at sende ansøgning om at holde orlov 

mindst i to måneder, når denne har opfyldt samtlige krav.  Disse krav er blevet opfyldt:  Når et medlem 
vil være forhindret i at deltage i et møde i kommunalbestyrelsen på grund af sygdom, graviditet, barsel, 

adoption, varetagelse af andet offentligt hverv, forretninger eller lignende, kan medlemmet søge om 
orlov. Men når medlemmet på ny kan varetage sine kommunale hverv, ville den blive medlem af 
kommunalbestyrelsen igen.  

 

I listen over medlemmer og deres stedfortrædere for partiet Siumut i kommunalbestyrelsen i Kommune 
Qeqertalik kan 1. suppleant træde til, som det første stedfortræder.  

1.suppleant har også opfyldt samtlige krav som stedfortræder i henhold til § 1 og § 5 i Inatsisartutlov nr. 

27 af 28.november 2016 om valg til kommunalbestyrelser, bygdebestyrelser og 
menighedsrepræsentanter.  

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmet Jess Svane er medlem i følgende: 

 

- Udvalget INUA 

- Udvalget INUIT 

 

suppleant i følgende udvalg 

 

- Udvalget TIMI TARNILU, stedfortræder for Kristian Broberg 

 

Når medlemmet på ny kan varetage sine kommunale hverv, udtræder stedfortræderen af 
kommunalbestyrelsen. 

  

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Ingen konsekvenser 

 

LOVGRUNDLAG: 

 Inatsisartutlov nr 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 Inatsisartutlov nr. 27 af 28. november 2016 om valg til kommunalbestyrelsen, bygdebestyrelsen 
og menighedsrepræsentanter. 

 

INDSTILLING: 

Sekretariatet INUA indstiller følgende overfor kommunalbestyrelsen: 

 at godkende ansøgning om orlov fra Jess Svane 

 at godkende første stedfortræder som medlem af kommunalbestyrelsen 

 at godkende 1.suppleant som medlem og suppleant i stående udvalg 
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BILAG: 

Bilag 20-01 ansøgning om orlov fra kommunalbestyrelsen modtaget fra Jess Svane 

 

 

BESLUTNING: 

 

 

 
BESLUTNING: 
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Sags nr. 19-021 Bilags nr  Journal nr.  

Emne  Tilskudsvedtægt i Kommune Qeqertalik 

 
RESUME 
Kommunalbestyrelsen i Kommune Qeqertalik behandlede tilskudsvedtægt den 28. Februar 2019. Flertallet 
besluttede at sagen skulle sendes tilbage til udvalget Timi Tarnilu  
med indstilling om at genbehandle forskellige forslag og ændringer med efterfølgende beslutning. Disse 
blev blandt andet nævnt, der kunne blive genbehandlet.  § 3, stk. 10 - §4 stk. 4 - §7, stk. 9 - §8 stk. 4 
derefter behandlede udvalget Timi Tarnilu tilskudsvedtægt pr. 07-03-2019. Enigt udvalg besluttede at sende 
§3 stk 10 til høring og nu er høringsrunden forbi. Oversættelse af ordlydene kan læses i bilaget. 
  
SAGSFREMSTILLING: 
Såfremt udvalget TIMI TARNILU skulle godkende tilskudsvedtægten, skal denne i henhold til 
forretningsordenen videresendes til mødet i kommunalbestyrelsen den 28. Marts 2019 med indstilling til 
godkendelse, blåstempling samt underskrift til udvalgsformanden og borgmesteren. Udfyldningsskema til 
vedtægten vedlægges som bilag på grønlandsk og dansk med indstilling til godkendelse. 
 
LOVGRUNDLAG: 

 Inatsisartutlov nr 15 af 6. juni 2016 om kultur- og fritidsvirksomhed 

 Inatsisartutlov nr 15 af 6 juni 2016 om idræt og motion 

 Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 20 af 27. september 1988 om lokaler og udendørsanlæg til 

børne- og ungdomsorganisationer 

 Inatsisartutlov nr. 24 af 18. november 2010 om folkehøjskoler 

 
SAGSBEHANDLET AF: 
Såfremt udvalget TIMI TARNILU skulle godkende tilskudsvedtægten, skal denne i henhold til 
forretningsordenen videresendes til mødet i kommunalbestyrelsen den 28. februar 2019. med indstilling til 
godkendelse, blåstempling samt underskrift til udvalgsformanden og borgmesteren. Udfyldningsskema til 
vedtægten vedlægges som bilag på grønlandsk og dansk med indstilling til godkendelse. 
 
INDSTILLING: 
At udvalget TIMI TARNILU tager stilling til tilskudsvedtægten og henvise denne til mødet i 
kommunalbestyrelsen med indstilling til godkendelse. 
 
BILAG: 
 
Bilag 21-01 Tilskudsvedtægt 
Bilag 21-02 Søfartsstyrelsen michael lantz 
Bilag 21-03 Tapiiffigineqarnissamut qinnuteqarfissaq Kommune Qeqertalik kal.  
Bilag 21-04 Ansøgningsskema Tilskud Kommune Qeqertalik dk. 
 
Beslutning:  Den 05. april afholdt udvalget TIMI TARNILU møde beslutte at 
 

Instillingen godkendt 

 
BESLUTNING: Den 16. april 2019 afholdt udvalget INUA der besluttes at  

 

Instillingen godkendt 

 
  

http://inatsisit.gl/lov?rid=%7b593D1B1B-1E76-4E83-B920-D0087B90F1BD%7d
http://inatsisit.gl/lov?rid=%7b96DE056F-619E-4865-A341-41D5A80E5556%7d
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BESLUTNING: 
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Sags nr. 19-022 Bilags nr  Journal nr.  

Emne  Ansøgning om servicekontrakt med udgiftpost på 350.000,00 kr fra Qeqertalik 
tusaataa 93 Mhz 

 
RESUME 
I forbindelse med oprettelse af vores Kommune Qeqertalik sender Qeqertarpaat Tusaataat 93Mhz ansøgning 
om bevilling på 350.000,-kr for at fremme god borgeroplysning. 
 
LOVGRUNDLAG: 
Ingen 
 
SAGSFREMSTILLING: 
Siden tilblivelse af Kommune Qeqertalik har udvalget Timi Tarnilu under sit møde pr. 19. januar 2018 givet 
175.000 kr til Qeqertarpaat Tusaataat 93 Mhz for at have gode kommunikationsmidler samt forbedring af 
kommunikationsudstyr i byerne Aasiaat, Qasigiannguit, Qeqertarsuaq og Kangaatsiaq. Dette er nu lykkedes. 
Og det næste skridt er at få udarbejdet servicekontrakt lignende aftale, og på baggrund af dette er der blevet 
afviklet forskellige møder og nu er der opnået flere ansøgninger, der skal opfylde krav. Denne indeholder 
blandt andet følgende: Qeqertarpaat Tusaataat 93Mhz skal i henhold til servicekontrakt med Kommune 
Qeqertalik fremlyse om følgende opgaver. 
 

 Enhver borgeroplysninger  

 Dagens meddelelse fra Aasiaat, Kangaatsiaq, Qeqertarsuaq samt Qasigiannguit, der sendt fra 
kommunekontorer og der skal oplæses under direkte udsendelser, samt forudplanlagte - og 
indspillede stemmer - udsendelser. 

 Orientering og meddelelser fra udvalg. Oplysninger om opgaver og målsætninger 
Se bilag 

*Udvalget INUA har under sit møde pr. 20. Marts 2019 besluttet. Punktet blev sendt retur til udvalget TIMI 
TARNILU, fordi der skal laves aftale om hvor man skal hente midler fra i kontoplanen. 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 
Der henvises til at hente midler fra konto 59 for de enkelte byer Udregning af udgiftsposten har taget 
udgangspunkt i antal af borgere i de enkelte byer. Og det ser således ud: 
Aasiaat   59-00-10-35-00  196.000,-kr. 
Qasigiannguit 59-00-30-35-00    66.000,-kr. 
Qeqertarsuaq 59-00-40-35-00    53.000,-kr. 
Kangaatsiaq  59-00-35-35-00    35.000,-kr. 
 
I alt      350.000,-kr. 
 
INDSTILLING: 
Udvalget TIMI TARNILU henviser at godkendelse af at hente midler og videresende til INUA med indstilling 
til godkendelse.  
 
BILAG: 
 
Bilag 22-01 servicekontrakt til Qeqertarpaat Tusaataa  
Bilag 22-02 Servicekontrakt Grl. 
Bilag 22-03 Servicekontrakt Dk. 
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Beslutning: Den 05. april afholdt udvalget TIMI TARNILU møde beslutte at 
 

Indstillingen godkendt 

 
Beslutning: Den 16. april 2019 afholdt udvalget INUA og beslutte at 
 

Indstilling godkendt 

 
 
 
BESLUTNING: 
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Sags nr.: 19-023 Bilags nr.  Journal nr.  

Emne: Regulering af byggeri - konto 7 i budget for 2019 

 

RESUME 

 
Konto 7 i budget for 2019 - Byggeriet reguleres, byggerier som ikke blev implementeret til budget for 2018, 
blev implementeret til budget for 2019.   Fælles udgifter til byggemodning er fordelt til fire byer. Økonomisk 
tilskud til ejendomsbyggeri blev overført til en anden konto. 

 
SAGSFREMSTILLING: 

 

Budget for 2018 blev overført til budgettet for 2019.  Dette kunne ske, da kommunens andel af 

bloktilskuddet for 2019 blev overført til kommunerne, herunder tilskud til boligplan for bygder og 

yderdistrikter samt privat boligbyggeri blev overført til konto 9. 

 

Derudover bliver kommunens ansøgning til Selvstyret om tilskud til privat boligbyggeri til kommunens egen 

budget. 

Nedenfor vises planerne i budgettet: 

Qeqertarsuaq:  seks boligblokke, disse kan opføres i tre etaper. 

     Otte familiehuse, byggemodning. 

 

Planerne i flerårs budget tilføjes som bilag: 

Aasiaat:  16 ungdomsboliger 

 

Forbedring af veje der var i budget for 2018 og som blev overført til budget for 2019 bliver henvist.  Disse 

bosteder er omfattet: Qasigiannguit, Kitsissuarsuit, Ikerasaarsuk og Iginniarfik. 

 

LOVGRUNDLAG: 

 

Ingen 

KONSEKVENSER: 

 

Der er ændringer i plan for anlægsopgaver i bosteder. En anlægsopgave, der er planlagt til realisering i de 

næstkommende år er blevet forskudt. Forbedring af veje kan gennemføres i fire lokaliteter. Der kan nu 

igangsættes byggemodning i vores kommune efter flere års inaktivitet på området. På den måde kan 

muligheder for anlægsbyggeri blive øget. 

 

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

 

Tilskud til anlægsbyggeri kan ses i vedlagt kontoplan. 

 
SAGSBEHANDLET AF: 

Kommunalbestyrelsen 

 

 BILAG: 
  
 Bilag 23 - 01 godkendt budget for 2019. 
 Bilag 23 - 02 revideret budget for 2019, der skal godkendes 
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INDSTILLING: 

 
Administrationen foreslår udvalget INOQARFIK  

At forslaget bliver godkendt med indstilling til godkendelse i udvalget INUA og  

kommunalbestyrelsen. 

 
BESLUTNING: Den 03. april 2019 afholdt udvalget INOQARFIK, og beslutte at  

 

Instillingen godkendt, samt at vejeforholde i bygder undersøges om disse skal vedligholdes i form af reparation  

 
 
BESLUTNING: Den 16. april 2019 afholdt udvalget INUA og beslutte at  

 

Indstilling godkendt 

 
BESLUTNING: 
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Sags nr. 19-024 Bilags nr.  Journal nr.  

Emne Ansøgning om omplacering af midler inden for konto 7 og fra konto 7 til konto 48 

 

RESUMÈ: 

I forbindelse med regnskabsudarbejdelsen for året 2018, bliver vi opmærksomme på at lån til 

boligprogrammerne (“boligprogram for bygder og yderdistrikter” samt “Støtte privat boligbyggeri”) ikke 

skal føres over driften. Ligeledes har vi konstateret at udgifterne til handicappet i året 2018 bliver højere 
end først antaget og at budgettet for 2019 derfor må reguleres. Flytningen af midler inden for konto 70 
er godkendt af Inoqarfik. Emnet skal ses sammen med instillingen fra Inoqarfik. 

  
SAGSFREMSTILLING: 

I forbindelse med udarbejdelsen af regnskabet for året 2018 konstatere vi at udlån til boligprogrammer ikke 
skal udgiftsføres i driften. Det er alene under status at udlån bliver registeret og udlånene påvirker således 
som udgangspunkt ikke årets resultat.  
Lånetilsagnene samt udlånene skal således kun anføres under statusposter, som en skyldig post, indtil 
tilsagnene er udbetalt og derefter omposteres som et tilgodehavende efterhånden som udbetalingerne af 
lånene sker.  
Under konto 7 anlæg er det fra Inoqarfik ønsket at der omplaceres 5.550 til projekter inden for konto 7. (Se 
indstilling fra Inoqarfik). 
De resterende midler 3.346 t.kr. ønskes omplaceret til konto 48 handicappet.  
Grunden til at de resterende midler bør omplaceres til handicappet skyldes at vi i forbindelse med 
regnskabsudarbejdelsen for året 2018 konstaterede at omkostningerne for hele året 2018 blev højere end 
vi forventede da vi lagde budgettet i efteråret 2018.  
Ved at tilføje 3.346 t.kr. til konto 48 beløbet vil det budgetterede beløb for året herefter være 69.748 t.kr.  
Tilsvarende til anlægsmidlerne anført under konto 7 blive reguleret til kr. 71.766. 
 

 

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Budgettet for konto 48 vil blive reguleret fra t. kr. 66.402 til 69.748 og konto 7 vil blive ændret fra t. kr. 
75.112 til 71.766.  

Omplaceringerne vil ikke samlet have effekt på det budgetterede driftsresultat.  

 

 

LOVGRUNDLAG: 

 

 

INDSTILLING: 

Der indstilles at tillægsbevilling hvor der omplaceres 3.346 fra konto 7 til 48 godkendes og sendes til 

godkendelse i kommunalbestyrelsen. 

 

 

BESLUTNING: Den 16. April 2019 afholdt udvalget INUA møde, og beslutte at  

 

Indstilling godkendt 

 
BESLUTNING: 
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 Sags nr. 19-025 Bilags Nr 1 Journal nr.  

Emne Projektforslag Kangaatsiaq skole 

 

RESUME: 

Projektforslaget med tilhørende B-overslag til Kangaatsiaq’s kommende nye skole er modtaget fra 
rådgiveren. Projektforslaget er udarbejdet i samarbejde med INUIT og INOQARFIK. 

 
SAGSFREMSTILLING: 

Der er udarbejdet et projektforslag til den nye skole i Kangaatsiaq. Forslaget er udarbejdet i henhold til 
“Den gode skole” samt de kommende tiltag der skal indarbejdes i nye skole reform. Heriblandt er Majoriaq 
indarbejdet på projektet. Skolen er dimensioneret med 11 klasser og to Majoriaq klasser. Skolens kapacitet 
er 100 børn. 
 
Projektforslaget er udarbejdet således at byggeriet kan inddeles i tre etaper. Første etape omfatter 
klasselokaler til ét trin, yngste trin, 1-3 klasse. Anden etape omfatter opførelsen af lokaler til mellemste- og 
ældste klassetrin med dertilhørende gruppe- og fællesrum. Tredje fase omfatter værksteder, majoriaq og 
udeområder. 
 
Ved udarbejdelse af projektforslaget har der været et tæt samarbejde med de kommende brugeres 
ledelses. Hvor ønskerne er indarbejdet til forslaget. 
 
LOVGRUNDLAG: 

 Inatsisartutlov nr 15 af 3 december 2012 om folkeskolen 

 Hjemmestyrets bekendtgørelse nr. 21 af 8. december 2017 om folkeskolens specialundervisning og 

anden specialpædagogisk bistand i folkeskolen 

 Inatsisartutlov nr 17 af 17 november 2010 om planlægning og arealanvendelse. 

 Inatsisartutlov nr 11 af 2 december 2009 om indhentning af tilbud i bygge- og anlægssektoren. 

 Inatsisartutlov nr. 13 af 26. maj 2010 om byggeri 

 
KONSEKVENSER: 

Kangaatsiaq kommer til at have en ny skole der er forud for sin tid, dette er muligt idet det kommende tiltag 

i den nye skolereform er indarbejdet i projektforslaget. 

 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Kommunalbestyrelsen har lagt budget på 59 mio. kr til Ny skole i Kangaatsiaq. Projektforslagets B-overslag 
er på 63,4 mio. kr. Derudover skønner administrationen at sanering af Qullissat skole vil løbe op på 2 mio kr. 
Dvs. der skal findes midler på 6,4 mio. kr for at projektet kan kører videre. Alt i alt vil projektet inkl. sanering 
af Qullissat skolen være på 65,4 mio kr. 

 
SAGSBEHANDLING: 

Kommunalbestyrelsen 

 
Indstilling: 

Administrationen foreslår Udvalget for INOQARFIK 

 

at Udvalget for INOQARFIK godkender projektforslaget hermed tillægsbevilling på 6,4 mio. kr i samlet 

beløb til hele projektet, herefter indstiller til Udvalget for INUA at udvalget skal finde midlerne til 

projektet kan gennemføres. Herefter indstiller Udvalget for INUA projektforslaget til 

kommunalbestyrelsen. 
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BILAG: 

Bilag 25-01: Projektforslag, Ny skole i Kangaatsiaq 

Bilag 25-02: B overslag 

Bilag 25-03: Situationsplan 

Bilag 25-04: Facadetegninger 

 

 

BESLUTNING: Den 17. april 2019 afholdt udvalget INOQARFIK og beslutte at 

 

Instillingen godkendt 

 
BESLUTNING: Den 23. april 2019 afholdt udvalget INUA og beslutte at  

 

Instillingen godkendt  

 
BESLUTNING: 
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 Sags nr. 19-026 Bilags nr 2 Journal nr.  

Emne Licitationsresultater angående udvidelse af 

Aasiaat alderdomshjem 

 

RESUME: 

Efter afholdte licitation den 14. januar 2019 har totalrådgiveren gennemgået det indkomne tilbud og 
udarbejdet A-overslag baseret på billigste bydende hovedentreprenør. 
Det konstateres at der kommer til at være økonomisk overskridelse af budgettet. 

 
SAGSFREMSTILLING: 

Udarbejdet A-overslagsberegning af totalrådgiveren for det kommende byggeprojekt lyder på ca. kr. 32,0 
mio. og det konstateres at der kommer til at være en overskridelse på kr. 4,0 mio. af budgettet.  
 
Efter afholdelse af licitationen totalrådgiveren er igangsat I samarbejder med billigste bydende, til at finde 
besparelsesmuligheder. 
På nuværende tidspunkt besparelsesforhandlingerne pågår stadigvæk, men spørgsmål om forhandlingerne 
kan får yderligere nedsættelse af prisen, er svært at vurdere. 
 
Men det skal sikres besparelsesforslag ikke forringer tilbygningens kvalitet samt funktion. 
 
LOVGRUNDLAG: 

 Inatsisartutlov nr 17 af 17 november 2010 om planlægning og arealanvendelse. 

 Inatsisartutlov nr 11 af 2 december 2009 om indhentning af tilbud i bygge- og anlægssektoren. 

 Inatsisartutlov nr. 13 af 26. maj 2010 om byggeri 

 
Konsekvenser: 

Aasiaat kommer til at have en udvidelse af alderdomshjem, øgning af værelser primær for demente, 

aktivitetslokaler og nye personalefaciliteter på kælderplan. Udvidelsen vil gavner alle brugerne. 

 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Kommunalbestyrelsen har lagt budget på 28 mio. Kr. til udvidelse af alderdomshjem i Aasiaat. Der er budt 
på opgaven til 32 mio.kr. og nuværende besparelsesforhandlingsforslag lyder på ca. 1,2 mio. kr. Dvs. hvis 
forhandlingsforslag bliver ikke godkendt, skal der findes midler på 4,0 mio. kr. for at projektet kan køre 
videre. 

 
SAGSBEHANDLING: 

Kommunalbestyrelsen 

 
Indstilling: 

Administrationen foreslår Udvalget for INOQARFIK 

 

at Udvalget for INOQARFIK godkender licitations billigste bud hermed tillægsbevilling på 4,0 mio. kr i 

samlet beløb til hele projektet, herefter indstiller til Udvalget for INUA at udvalget skal finde 

midlerne til projektet kan gennemføres.. Herefter indstiller Udvalget for INUA licitationsbilligste bud 

til kommunalbestyrelsen. 
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BILAG: 

Bilag 26-01: A-overslag baseret på licitation den 31. Januar 2019 

Bilag 26-02: Nuværende besparelsesforhandlingsforslag 

 

 

 

BESLUTNING: Den 17. April 2019 afholdt udvalget INOQARFIK ekstraordinærmøde og beslutte at  

 

Indstillingen  godkendt 

 

BESLUTNING: Den 23. april 2019 afholdt udvalget INUA ekstraordinærmøde og beslutte at  

 

Indstillingen godkendt  

 

BESLUTNING: 
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 Sags nr. 19-027 Bilags nr 3 Journal nr.  

Emne Anlægsønsker til finansloven 2020 

 

RESUME: 

Kommune Qeqertalik er indkaldt til at udarbejde anlægsønsker til finansloven 2020. Anlægsønsker skal 
senest være sendt til departementet for finanser den 23. april 2019. 

 
SAGSFREMSTILLING: 

Departementet for finanser har indkaldt anlægsønsker for finansloven 2020. Efter indkaldelsen har 
administrationen indsamlet samtlige anlægsønsker i alle bosteder i kommunen. 
 
Anlægsønsker for 2019 i finansloven er også vedlagt. Grunden til denne er at mange af anlægsønsker ikke er 
blevet implementeret i finansloven for 2019. I de nuværende anlægsønsker har kommunen klarere 
redegørelse over projekterne. 
 
LOVGRUNDLAG: 

 Forslag til finansloven for 2020 

 
KONSEKVENSER: 

Såfremt ansøgninger om anlægsønsker fra Kommune Qeqertalik skulle blive godkendt og Selvstyret bliver 

medfinansierende i anlægsopgaver ville disse være med til at forbedre borgerservice. 

 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Godkendte ansøgninger i finansloven for 2020 vil påvirke kommunens økonomiforbrug. Det vil komme an 
på hvilke ansøgninger, der vil blive godkendt. 

 
SAGSBEHANDLING: 

Kommunalbestyrelsen 

 
INDSTILLING: 

Administrationen rådgiver udvalget INOQARFIK 

 

 at udvalget godkender anlægsønsker til finansloven 2020 og derefter videresender disse til udvalget 

INUA. At udvalget INUA videresender indstilling om godkendelse til kommunalbestyrelsen. 

 
BILAG: 

Bilag 27-01 Anlægsønsker til finansloven for 2020. 

 

BESLUTNING: Den 17. april 2019 afholdt udvalget INOQARFIK ekstraordinærmøde og beslutte at  

 

Indstillingen godkendt 

 
BESLUTNING: Den 23. april 2019 afholdt udvalget INUA ekstraordinærmøde og beslutte at  

 

Indstillingen godkendt  

 
BESLUTNING: 
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Sag nr. 19-028 Bilag nr.  Journal nr.  

Emne Valg af domsmænd til Qaasuitsup Kredsret 2018-2021 

 
RESUMÉ: 
I henhold til retsplejelovens § 35, stk. 2, så skal kommunalbestyrelsen vælge domsmænd til 
kredsrette, dette skal ske ved at følge indstillingen fra dommeren ved retten i Grønland. 

SAGSFREMSTILLING: 
Valget af domsmænd foretages til at gælde for 4 år, regnet fra 1. januar.  
 
Derfor skal domsmændene i kredsretten virke i tidsrummet 2018-2021, og dertil skal 
overgangsudvalget foretage deres valg. 

Sagen er ikke behandlet i de stående udvalg, men beslutningen skal tages i overgangsudvalget. 

LOVGRUNDLAG: 
Den grønlandske retsplejelov nr. 305, af 30. april 2008. 

KONSEKVENSER: 
Valg af domsmænd har ingen miljømæssige, personalemæssige eller andre konsekvenser. 

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 
Ingen. 

INDSTILLING: 
INUA udvalget indstiller til overgangsudvalget, at godkende de indstillede domsmænd. 

BILAG: 
 
Bilag 28-01 Brev fra dommeren ved retten i Grønland, fra den 11. april 2019 
 
 

BESLUTNING: 
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ORIENTERINGSSAGER: 
 

Sags nr. Til orientering 1 TIMI TARNILU 

Emne Nersornaat i Kommune Qeqertalik 

 
Nuværende status over længerevarende sagsbehandling af nersornaat. Sølvbelagt medalje er nu 
kommet. Det danske virksomhed Jydsk Emblem A/S, der har haft et samarbejde med kommunen 
har meddelt at medarbejderen, der havde stået for medalje til Kommune Qeqertalik havde opsagt 
sin stilling. I det vedlagte billede kan man se medaljens udseende samt billeder til inspiration på 
medaljens korsbånd. Der er igangværende forhandlinger og køb af korsbånd og når disse kommer, 
kan man forvente at vise dem frem sammen med medaljen. 
 
 

Sags nr. Til orientering 2 TIMI TARNILU 

Emne Afholdelse af Avannaata Qimussersua 2019 (hundeslædeløb i Nordgrønland) i 
Qasigiannguit 

 
Kommune Qeqertalik har igen givet tilskud til Avannaata Qimussersua 2019. Der blev givet i alt 
286.044 kr. for deltagerne fra Aasiaat, Kangaatsiaq og Qasigiannguit for i år. De enkelte byer ser 
således ud: 
 
Aasiaat     68.036,-kr 
Qasigiannguit  132.040,-kr 
Kangaatsiaq    85.968,-kr 
I alt  286.044,-kr 
 
Der var ingen deltagere fra Qeqertarsuaq i år, fordi hundeslædekuskenes forbund havde besluttet 
sig at det ikke vil være godt på grund af igangværende undersøgelse af raceblanding. 
Men tilskuddet for Qeqertarsuaq i år 2017 havde været på 66.000,-kr når man ligger denne 
sammen med ovenstående tilskud så skulle man forvente, at der skulle ligge 352.044 kr i tilskud fra 
Kommune Qeqertalik. 
 

Sags nr. Til orientering 3 TIMI TARNILU 

Emne Orientering om Per Kirkeby´s malerier 

 
Bestyrelsen for forsamlingshuset i Aasiaat har sammen med Aqqaluk Lynge og Teit Jørgensen 
afholdt møde  i løbet af år 2018 om Per Kirkeby´s malerier, der hænger på væggen i 

forsamlingshuset i Aasiaat. På baggrund af dette møde kontaktes Kommune Qeqertalik med ønske 
om etablere kontakt til opstart af et samarbejde.  

 

Turisterne har udvist stor interesse for Per Kirkeby´s malerier og med hans død er denne interesse 
vokset og der gøres meget for at benytte dem bedre. På baggrund af disse har vi taget godt imod 

ønsket om samarbejde og har igangsat projekter, som vi kan samarbejde om.  

 

Kommune Qeqertalik har bestilt postkort og plakater som start, og disse skal gives som gaver til 
forsamlingshuset i Aasiaat. Og der er håb om at dette projekt vil være med til at videreudvikle 

turismen og andre udviklingsopgaver. Flere medlemmer i kommunalbestyrelsen har givet forslag til 
byggeri af et kulturhus og henvisninger fra lokaludvalget har resulteret i at der er igangsat dialog 

med bestyrelsen i forsamlingshuset samt Per Kirkeby´s venner.  
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Sags nr. Til orientering 4 TIMI TARNILU 

Emne Stående udvalgets fysiskmøde 2019 

 
Stående udvalge har nu flg. Fysisk møde, samt sted for 2019 
 
Bilag 4-1 tid og sted for fysisk udvalgs møde 2019  
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